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Rada Gminy Świerklaniec 

Radni 

Protokół nr LXVII/22 

LXVII Sesja w dniu 29 września 2022 r.  

Obrady rozpoczęto 29 września 2022 r. o godz. 14:30, a zakończono 

o godz. 16:10 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków (lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu). 

 

1. Otwarcie sesji. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Wasążnik otworzył LXVII sesję Rady Gminy Świerklaniec, 

po czym przywitał zebranych Radnych i gości. 

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że sesja została zwołana na 

podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym.  W dalszej części odczytał informację 

związaną z przetwarzaniem danych osobowych RODO dotyczącą udziału w sesji Rady Gminy 

Świerklaniec. Na podstawie elektronicznej listy obecności stwierdził, że obrady są prawomocne. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 
 

Porządek obrad niniejszej sesji przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Rozpatrzenia projektu uchwały nr 520 w sprawie zmiany regulaminu ustalania wysokości 

oraz szczegółowych warunków przyznawania nauczycielom dodatków do wynagrodzenia 

zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania 

nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy nauczycieli w szkołach 

i placówkach prowadzonych przez Gminę Świerklaniec. 
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4. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 521 w sprawie zmiany Uchwały Nr LXII/310/21 Rady 

Gminy Świerklaniec z dnia 31 marca 2021 roku w sprawie zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Świerklaniec. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 522 w sprawie nabycia nieruchomości. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 523 w sprawie rozpatrzenia petycji. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 524 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały 

w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 

wsparcia – w schronisku dla osób bezdomnych oraz schronisku dla osób bezdomnych 

z usługami opiekuńczymi. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 525 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały 

w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Świerklańcu. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 526 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały 

w sprawie określenia zasad i trybu przyznawania oraz wysokości i rodzaju nagród Gminy 

Świerklaniec dla sportowców za wysokie wyniki sportowe. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 527 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 528 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Świerklaniec na lata 2022 – 2037. 

12. Informacja Wójta Gminy Świerklaniec o przebiegu wykonania budżetu Gminy Świerklaniec 

za I półrocze 2022 r. 

13. Informacja Wójta Gminy Świerklaniec o gospodarce nieruchomościami Gminy za I półrocze 

2022 r. 

14. Informacja Wójta Gminy o stanie inwestycji budowy kanalizacji na terenie Gminy. 

15. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 31.08.2022 r. 

16. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności w okresie 

międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw. 

17. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

18. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących. 

19. Zakończenie. 
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3. Rozpatrzenia projektu uchwały nr 520 w sprawie zmiany regulaminu ustalania wysokości 
oraz szczegółowych warunków przyznawania nauczycielom dodatków do wynagrodzenia 
zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania 
nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy nauczycieli w szkołach 
i placówkach prowadzonych przez Gminę Świerklaniec. 

 

Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych wydała pozytywną opinię do projektu uchwały 

nr 520 w sprawie zmiany regulaminu ustalania wysokości oraz szczegółowych warunków 

przyznawania nauczycielom dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki 

obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw 

oraz wysokość i warunki wypłacania nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy 

nauczycieli w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Świerklaniec. 

 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że niniejszy projekt uchwały jest związany 

z koniecznością dostosowania przepisów prawa miejscowego do przepisów wyższego rzędu, 

jakim jest Ustawa Karta Nauczyciela. Dodał, że zmiany są związane z dodatkiem dla nowego 

stanowiska nauczyciela mentora i likwidacją stanowiska opiekuna nauczyciela stażysty. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenia projektu uchwały nr 520 w sprawie zmiany regulaminu ustalania wysokości oraz 

szczegółowych warunków przyznawania nauczycielom dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, 

szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 

doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania nagród i innych świadczeń wynikających 

ze stosunku pracy nauczycieli w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Świerklaniec.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, 

Jarosław Wasążnik 
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NIEOBECNI (2) 

Tomasz Kania, Jerzy Siwy 

 

Uchwała Nr LXVII/498/22 w sprawie zmiany regulaminu ustalania wysokości oraz szczegółowych 

warunków przyznawania nauczycielom dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe 

warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 

zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku 

pracy nauczycieli w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Świerklaniec, stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 521 w sprawie zmiany Uchwały Nr LXII/310/21 Rady 
Gminy Świerklaniec z dnia 31 marca 2021 roku w sprawie zasad wynajmowania lokali 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Świerklaniec. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 521 

w sprawie zmiany Uchwały Nr LXII/310/21 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 31 marca 2021 roku 

w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 

Świerklaniec. 

 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, przedstawiła zmiany 

wprowadzone do Uchwały Nr LXII/310/21 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 31 marca 2021 

roku w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 

Gminy Świerklaniec, które są związane ze zgłoszeniem przez Ośrodek Pomocy Społecznej 

potrzeby zabezpieczania w mieszkaniowym zasobie gminy tzw. mieszkania chronionego. 

Następnie przedstawiła jego lokalizację oraz sposób jego użytkowania po nadaniu mu 

omawianego zastosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 521 w sprawie zmiany Uchwały Nr LXII/310/21 Rady Gminy 

Świerklaniec z dnia 31 marca 2021 roku w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących 

w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Świerklaniec. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, 

Jarosław Wasążnik 

BRAK GŁOSU (1) 

Tadeusz Ledwoń 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

W głosowaniu nie wziął udział Radny Tadeusz Ledwoń. 

 

Uchwała Nr LXVII/499/22 w sprawie zmiany Uchwały Nr LXII/310/21 Rady Gminy Świerklaniec 

z dnia 31 marca 2021 roku w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Świerklaniec, stanowi załącznik nr 3. 

 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 522 w sprawie nabycia nieruchomości. 
Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 522 

w sprawie nabycia nieruchomości. 

 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Ludmiła Jaśkiewicz, Kierownik Referatu Geodezji, Planowania Przestrzennego, 

Gospodarki Gruntami i Nieruchomościami, poinformowała, że omawiany projekt uchwały 

dotyczy nabycia nieruchomości, w której obecnie znajduje się Przedszkole „Pod Zielonym 

Listkiem”. W dalszej części przedstawiła wartość operatu szacunkowego. Dodała, że 

Zgromadzenie Sióstr im. Karola Boromeusza potwierdziło chęć sprzedaży omawianej 

nieruchomości za kwotę określoną przez operat szacunkowy. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 522 w sprawie nabycia nieruchomości.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, 

Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (2) 

Tadeusz Ledwoń, Jerzy Siwy 

 

Uchwała Nr LXVII/500/22 w sprawie nabycia nieruchomości, stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 523 w sprawie rozpatrzenia petycji. 
W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Barbara Mateja, Sekretarz Gminy, przedstawiła stanowisko Wójta Gminy, który wyraził 

pozytywną opinię do projektu uchwały nr 523 w sprawie rozpatrzenia petycji. 

• radny Łukasz Janas poinformował, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji uznała złożoną 

petycję za bezzasadną, ponieważ wniosek o utworzenie Młodzieżowej Rady Gminy, wpłyną 

od podmiotu spoza gminy. Dodała, że mieszkańcy nie zgłaszali potrzeby utworzenia 

Młodzieżowej Rady Gminy. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 523 w sprawie rozpatrzenia petycji.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, 

Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (2) 

Tadeusz Ledwoń, Jerzy Siwy 

 

Uchwała Nr LXVII/501/22 w sprawie rozpatrzenia petycji, stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 524 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały 
w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 
wsparcia – w schronisku dla osób bezdomnych oraz schronisku dla osób bezdomnych 
z usługami opiekuńczymi. 

Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych wydała pozytywną opinię nr 524 w sprawie 

ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia – w schronisku dla osób bezdomnych oraz schronisku 

dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi. 

 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Barbara Mateja, Sekretarz Gminy, poinformowała, że przepisy prawa nakładają na 

Radę Gminy obowiązek ogłaszania tekstów jednolitych do uchwał stanowiących akty prawa 

miejscowego, które uległy zmianie, aby ułatwić korzystanie z nich. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 524 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 

ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia – 

w schronisku dla osób bezdomnych oraz schronisku dla osób bezdomnych z usługami 

opiekuńczymi.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, 

Jarosław Wasążnik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Tadeusz Ledwoń 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 
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Uchwała Nr LXVII/502/22 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie ustalenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia – w schronisku dla 

osób bezdomnych oraz schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi, stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu. 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 525 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały 
w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Świerklańcu. 

 

Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych wydała pozytywną opinię do projektu uchwały 

nr 524 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia – w schronisku dla osób bezdomnych oraz 

schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi. 

 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Barbara Mateja, Sekretarz Gminy, poinformowała, że przepisy prawa nakładają na 

Radę Gminy obowiązek ogłaszania tekstów jednolitych do uchwał stanowiących akty prawa 

miejscowego, które uległy zmianie, aby ułatwić korzystanie z nich. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 525 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 

uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Świerklańcu.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

 

Uchwała Nr LXVII/503/22 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie uchwalenia 

Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Świerklańcu, stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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9. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 526 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały 
w sprawie określenia zasad i trybu przyznawania oraz wysokości i rodzaju nagród Gminy 
Świerklaniec dla sportowców za wysokie wyniki sportowe. 

Komisja Sportu, Rekreacji, Turystyki i Spraw Obywatelskich wydała pozytywną opinię do projektu 

uchwały nr 526 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie określenia zasad 

i trybu przyznawania oraz wysokości i rodzaju nagród Gminy Świerklaniec dla sportowców za 

wysokie wyniki sportowe. 

 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Barbara Mateja, Sekretarz Gminy, poinformowała, że przepisy prawa nakładają na 

Radę Gminy obowiązek ogłaszania tekstów jednolitych do uchwał stanowiących akty prawa 

miejscowego, które uległy zmianie, aby ułatwić korzystanie z nich. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 526 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 

określenia zasad i trybu przyznawania oraz wysokości i rodzaju nagród Gminy Świerklaniec dla 

sportowców za wysokie wyniki sportowe.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

 

Uchwała Nr LXVII/504/22 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie określenia 

zasad i trybu przyznawania oraz wysokości i rodzaju nagród Gminy Świerklaniec dla sportowców za 

wysokie wyniki sportowe, stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 527 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok. 
Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 527 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok. 

 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Anna Hojka, Skarbnik Gminy, szczegółowo przedstawiła zmiany wprowadzone do 

budżetu gminy na 2022 rok. 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że podjęcie niniejszej uchwały spowoduje 

możliwość wypłaty tzw. dodatków węglowych. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 527 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

 

Uchwała Nr LXVII/505/22 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok, stanowi załącznik nr 9 

do protokołu. 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 528 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 – 2037. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 528 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 – 2037. 

 

W dyskusji udział wzięli: 
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• Pani Anna Hojka, Skarbnik Gminy, poinformowała, że zmiany wprowadzone do Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 – 2037, wynikają ze zmian 

wprowadzonych do budżetu gminy na 2022 rok. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 528 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Świerklaniec na lata 2022 – 2037.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

Uchwała Nr LXVII/506/22 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec 

na lata 2022 – 2037, stanowi załącznik nr 10 do protokołu.   

 

12. Informacja Wójta Gminy Świerklaniec o przebiegu wykonania budżetu Gminy 
Świerklaniec za I półrocze 2022 r. 

 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Anna Hojka, Skarbnik Gminy, poinformowała, że osiągnięto 48,31 % wykonania 

planowanych dochodów. W dalszej części zwróciła uwagę na niskie dochody z tytułu zbycia 

nieruchomości. Nadmieniła, że wiele umów na zbycie nieruchomości zostało zawartych 

dopiero w miesiącu lipcu, w związku z tym wskaźnik ten ulegnie poprawie. Następnie 

przedstawiła informacje na temat udziału gminy w podatku dochodowym. W dalszej części 

poinformowała, że wydatki zostały zrealizowane w 40,34 %. 

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że Regionalna Izba 

Obrachunkowa w Katowicach wydała pozytywną opinię do informacji z wykonania budżetu 

w I półroczu 2022 r. 
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Sprawozdanie z wykonania budżetu za I półrocze 2022 r., stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej za I półrocze 2022 r., stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Uchwała Nr 4200/III/206/2022 III Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Katowicach z dnia 27 września 2022 r. w sprawie opinii o przedłożonej przez Wójta Gminy 

Świerklaniec informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2022 roku, stanowi załącznik 

nr 13 do protokołu. 

 

13. Informacja Wójta Gminy Świerklaniec o gospodarce nieruchomościami Gminy za 
I półrocze 2022 r. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Ludmiła Jaśkiewicz, Kierownik Referatu Geodezji, Planowania Przestrzennego, 

Gospodarki Gruntami i Nieruchomościami, poinformowała, że zwyczajowo została 

przedłożona informacja Wójta Gminy Świerklaniec o gospodarce nieruchomościami 

w I półroczu 2022 r. 

 

Informacja Wójta Gminy Świerklaniec o gospodarce nieruchomościami Gminy za I półrocze 2022 r., 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

14. Informacja Wójta Gminy o stanie inwestycji budowy kanalizacji na terenie Gminy. 
 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, szczegółowo przedstawiła stopień zaawansowania 

prac w poszczególnych etapach realizacji zadania związanego z budową kanalizacji 

w Gminie Świerklaniec. W dalszej części poinformowała, że na chwilę obecną efekt 

ekologiczny związany z ilością nieruchomości podłączonych do nowo wybudowanej sieci 

kanalizacyjnej wynosi 560 RLM. 

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, zasugerował, aby wykonać informator 

dla mieszkańców Nakła Śląskiego, w którym należy przedstawić informacje na temat działań 

podejmowanych przez Gminę Świerklaniec w związku z budową kanalizacji w sołectwie. 

W dalszej części zwrócił się z zapytaniem, czy jest harmonogram odtwarzania dróg. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem dotyczącym realizacji zadania w północnej części Nakła 

Śląskiego. 
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• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że harmonogram zostanie 

umieszczony na stronie internetowej. W dalszej części poinformowała, że w północnej 

części Nakła Śląskiego w pierwszej kolejności zostaną wykonane sieci w ul. Górnej, 

Gościnnej i Obłoków, a po ich wykonaniu zostaną podjęte dalsze decyzje w tym zakresie. 

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, zwrócił się z zapytaniem, czy drogi 

w ciągu, których prowadzone są prace budowlane związane z budową kanalizacji w Nakle 

Śląskim będą odtworzone przed zimą. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że przed zimą ul. Powstańców 

zostanie odtworzona do warstwy ścieralnej, natomiast ulice Dzierżonia, Wolności 

i Kopernika zostaną odtworzone do warstwy wiążącej. 

• radny Tomasz Kania przedstawił swoje stanowisko odnośnie realizacji zadania w północnej 

części Nakła Śląskiego i poparł rozwiązanie przedstawione przez Zastępcę Wójta Gminy. 

• radny Zbigniew Jarka poinformował, że w ciągu ul. Kościuszki w Świerklańcu w trakcie 

odtwarzania nawierzchni należy zwrócić uwagę na: obniżenie wjazdu z ul. Plebiscytowej, 

pozrywane chodniki, wyrównanie włazów z poziomem warstwy asfaltowej. W dalszej części 

zwrócił się z zapytaniem, kiedy zostanie odtworzonych fragment nawierzchni asfaltowej 

ul. Stabińskiego, który został ściągnięty w związku z likwidacją awarii. Następnie poruszył 

kwestię wybijających fekaliów w wyniku ulewnych deszczy. 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że po wykonaniu tranzytu, sytuacja związana 

z wybiciem fekaliów ze studzienek miała miejsce tylko raz, gdy podczas ulewnych deszczy 

doszło do awarii zasilania oczyszczalni, co spowodowało jej funkcjonowanie na zasilaniu 

awaryjnym. W dalszej części poinformował, że Zakład Wodociągów i Kanalizacji podjął 

działania kontrolne, które mają na celu wyeliminowanie nielegalnych przyłączy kanalizacji 

deszczowej mieszkańców do kanalizacji sanitarnej. Zaznaczył, że w trakcie wydarzenia był 

w stałym kontakcie z mieszkańcami. Dodał, że mieszkańcy przyjęli sytuację ze 

zrozumieniem. 

• Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, poinformował, że w trakcie 

omawianej nawałnicy w sąsiednich gminach wystąpiły bardzo duże problemy. W dalszej 

części poinformował, że na oczyszczalnie ścieków ma dopływać docelowo 1500 m3 ścieków, 

na dzień dzisiejszy dopływa około 800 m3, natomiast w momencie nawalnych opadów 

deszczu jest to 3500 – 3800 m3. Zaznaczył, że mieszkańcy w wyniku wspomnianego 

wydarzenia nie ponieśli strat. W dalszej części przedstawił szczegółowe informacje na temat 

prowadzonych kontroli. Następnie poinformował, że nielegalne przyłączenia rynien 
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mieszkańców do kanalizacji sanitarnej, powoduje, że na oczyszczalnie spływają wody 

deszczowe, które nie powinny się tam znaleźć, a co za tym idzie zwiększa się wysokość 

opłaty środowiskowej i zwiększają się ogólne koszty oczyszczania ścieków 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformował, że wykonawca otrzymał 

informacje na temat poprawek koniecznych do wykonania w związku z odtworzeniem 

nawierzchni na ul. Kościuszki w Świerklańcu. W dalszej części poinformowała, że fragment 

nawierzchni w ciągu ul. Stabińskiego w Świerklańcu, zostanie odtworzona. 

• radny Zbigniew Jarka (Ad Vocem) podziękował Wójtowi Gminy i Dyrektorowi Zakładu 

Wodociągów i Kanalizacji za zaangażowanie. W dalszej części przedstawił sytuację, która 

wydarzyła się 9 czerwca 2022 r. w związku z wybiciem kanalizacji. 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy (Ad Vocem) zwrócił się z prośbą do Radnych, aby informowali 

mieszkańców, że w zakresie podłączenia innych czynników odprowadzających wodę lub 

opad do kanalizacji sanitarnej, oprócz umownych ścieków jest zabronione i będzie przez 

Gminę z całą surowością karane. 

• radny Kazimierz Flakus poinformował, że obserwując długoterminowe prognozy pogody 

można wywnioskować, że w bieżącym rok opady śniegu mogą pojawić się już w drugiej 

połowie listopada, w związku z tym wszystkie pilne prace należy wykonać jak najszybciej. 

• radny Tomasz Kania poinformował, że według amerykańskich naukowców zima nie będzie 

sroga. 

• radny Łukasz Janas zwrócił się z zapytaniem, czy istnieje możliwość poprawy jakości 

nawierzchni ul. Górnej w Nakle Śląskim na okres zimy, aby umożliwić korzystanie z niej. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że wykonawcy została zwrócona 

uwaga, aby w trybie natychmiastowym dokonał posprzątania zalegającej kostki. W dalszej 

części poinformowała, że droga zostanie przygotowana w taki sposób, aby była możliwa do 

przejazdu i odśnieżania. 

• radny Kazimierz Flakus (Ad Vocem) poinformował, że nawet jeżeli zima będzie łagodna 

i temperatury będą kształtować się na poziomie 0°C to nie będzie możliwości odtwarzania 

dróg o nawierzchni asfaltowej. 

• radny Eugeniusz Wajs poinformował, że w zakresie przeprowadzanych kontroli, należy wziąć 

pod uwagę, że wiele mieszkańców, którzy są nielegalnie podłączeni do kanalizacji sanitarnej 

mają zamontowany syfon, który uniemożliwia wykrycie przyłącza w przypadku 

wykorzystania metody zadymiania. W dalszej części wyraził swoją opinię, że skuteczniejszą 

metodą byłoby wykonanie kamerowania sieci. 
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• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, zwrócił się z prośbą o przedstawienie po sesji lokalizacji 

nieruchomości, o których wspomniał Radny Eugeniusz Wajs. 

• Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, poinformował, że spryt osób, 

które chcą oszukać jest duży. W dalszej części przedstawił metody wykorzystywane przez 

Zakład Wodociągów i Kanalizacji podczas kontroli, które umożliwiają wykrycie nielegalnego 

przyłącza, nawet w przypadku zastosowania syfonów przez mieszkańców. Następnie 

poinformował, że ilość wykrytych nieprawidłowości stanowi około 10 % z wszystkich 

przeprowadzonych kontroli. Nadmienił, że z kontroli jest sporządzany protokół, który jest 

przekazywany do Wójta Gminy oraz do sanepidu. Następnie poinformował, że po upływie 

14 dni jest przeprowadzana rekontrola, jeżeli w dalszym ciągu stwierdza się wystąpienie 

nieprawidłowości, przyłączenie do kanalizacji jest odłączane, a także informacja zostaje 

przekazana do właściwych organów odpowiedzialnych za nałożenie kar określonych 

w ustawie o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i odbiór ścieków, na mieszkańca. 

• radny Zbigniew Jarka (Ad Vocem) wyraził swoją opinię, że stopniowo należy dokonać 

kontroli we wszystkich sołectwach, bo wyeliminowanie większości nielegalnych przyłączy 

spowoduje powstanie realnych korzyści. 

• radny Łukasz Lesik zwrócił się z zapytaniem, ile nieruchomości wliczonych w efekt 

ekologicznych ma podpisane umowy z Zakładem Wodociągów i Kanalizacji na odbiór 

ścieków. W dalszej części zwrócił się z zapytaniem, czy znana jest kwota wszystkich 

waloryzacji.   

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że efekt ekologiczny 

wybudowanej sieci kanalizacyjnej został wyliczony na podstawie nowych zawartych umów 

z Zakładem Wodociągów i Kanalizacji na odbiór ścieków. W dalszej części przedstawiła 

szczegółowe informacje na temat waloryzacji kontraktów. 

• radny Łukasz Lesik (Ad Vocem) zwrócił się z zapytaniem, jakie jest zainteresowanie 

mieszkańców związane z uzyskaniem warunków przyłącza do nowej sieci kanalizacji 

sanitarnej. 

• Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, poinformował, że 

zainteresowanie mieszkańców wydaniem warunków technicznych wykonania przyłącza do 

kanalizacji sanitarnej jest bardzo duże. Dodał, że do tej pory wydano około 270 warunków 

technicznych, co stanowi około 1/3. 

• radny Tadeusz Ledwoń zwrócił się z zapytaniem, gdzie spływa woda deszczowa, która 

nielegalnie została odprowadzona z prywatnych nieruchomości do kanalizacji sanitarnej. 
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• Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, poinformował, że woda 

deszczowa spływa razem z ściekiem sanitarnym do oczyszczalni ścieków, powodując 

zwiększenie kosztów ich oczyszczenia w związku z dopływem większej objętości ścieków. 

W dalszej części przedstawił parametry techniczne oczyszczalni ścieków w Świerklańcu. 

• radny Tadeusz Ledwoń odniósł się do tematyki kanalizacji deszczowej. W dalszej części 

poruszył temat wykonania dodatkowych przyłączy w sołectwie Nowe Chechło, które 

zgłaszał. 

• Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, poinformował, że przyłącze 

do Domu Sportowca w Nowym Chechle zostanie wybudowane przez Wykonawcę. 

Następnie poinformował, że są prowadzone działania zmierzające do maksymalizacji ilości 

nieruchomości możliwych do podłączenia do nowo wybudowanej sieci. 

• radny Mirosław Bacik poinformował, że przy ul. Karola Miarki 1 w Świerklańcu, podczas 

odtwarzania nawierzchni doszło do obniżenia poziomu krawężników, co spowodowało 

spływ wody deszczowej z drogi na teren nieruchomości. 

• radny Eugeniusz Wajs zwrócił się z prośba o wyczyszczenie studzienek kanalizacyjnych 

w ciągu ul. Polnej w Świerklańcu z nadmiernej ilości kamieni. W dalszej części zwrócił się 

z zapytaniem, gdzie dokonano największej ilości przyłączeń. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że wykonawca dokona 

wyczyszczenia wymienionych studzienek kanalizacyjnych. 

• Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, poinformował, że przed 

odbiorem prac wykonawca jest zobowiązany do dokonania czynności kontrolnych 

i porządkowych przed opuszczeniem placu budowy. Następnie poinformował, że najwięcej 

podłączeń do nowo wybudowanej sieci kanalizacyjnej wykonano w sołectwie Nowe 

Chechło. W dalszej części zwrócił się z prośbą do Radnych sołectwa Nakło Śląskie 

o przekazywanie informacji mieszkańcom, na temat zwiększonych problemów 

z dostarczaniem wody w związku z wymianą sieci wodociągowej. 

• radny Tomasz Kania (Ad Vocem) zwrócił się z zapytaniem dotyczącym wystąpienia 

zmętnienia wody. 

• Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, poinformował, że zmętnienie 

wody wynika z przebudowy magistrali przez dostawcy wody, którym jest Górnośląskie 

Przedsiębiorstwo Wodociągów. W dalszej części wyraził swoją opinię, że informacje na 

temat wymiany sieci wodociągowej można zawrzeć w informatorze gminnym. 



17 

• radny Adam Francik poinformował, że w trakcie odtwarzania nawierzchni na ul. Mickiewicza 

w Orzechu zostały zlikwidowane wloty do kanalizacji deszczowej. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformował, że na ul. Mickiewicza w Orzechu 

obecnie wykonana jest warstwa wiążąca i są odtwarzane krawężniki. Zaznaczyła, że 

wszystko jest wykonywane prawidłowo. 

• radny Mirosław Bacik zwrócił się z zapytaniem, co muszą zrobić mieszkańcy, którzy chcą się 

podłączyć do wybudowanej kanalizacji sanitarnej. 

• Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, przedstawił procedurę 

postępowania mieszkańców wyrażających chęć podłączenia do kanalizacji sanitarnej. 

 

15. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 31.08.2022 r. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Wasążnik poinformował, że w związku z tym, że do Biura 

Rady Gminy nie wpłynęły pisemne zgłoszenia do treści protokołu, to na podstawie § 43 statutu 

Gminy Świerklaniec protokół z sesji w dniu 31.08.2022 r. zostaje przyjęty bez konieczności 

głosowania. 

 

16. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności w okresie 
międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw. 

 

Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności w okresie międzysesyjnym oraz 

innych istotnych dla Gminy spraw, stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

17. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 
sesjami. 

 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami, 

stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

18. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących. 
 

W dyskusji udział wzięli: 

• radny Eugeniusz Wajs przytoczył fragment otrzymanego pisma i poinformował, że go nie 

rozumie. W dalszej części poinformował, że na dzisiejszej sesji nikogo nie obraził. 
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• radny Mirosław Bacik zwrócił się z prośbą, aby na czas zmian organizacji ruchu związanej 

z prowadzonym pracami pozostawić otwarty zjazd z ul. Tarnogórskiej na ul. Młyńską 

zlokalizowany przy Szkole Podstawowej im. Adama Mickiewicza w Świerklańcu. 

• radny Tadeusz Ledwoń wyraził swoją opinię, że przytoczony przez Radnego Eugeniusza 

Wajsa fragment pisma był informacją. 

 

19. Zakończenie. 
 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Świerklaniec o godz. 16:10 

zamknął LXVII sesję Rady Gminy Świerklaniec. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: B. Bzdziuch 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 

 


